



PROCÈS-VERBAL DE LA SÉANCE ORDINAIRE DU CONSEIL MUNICIPAL DE LA VILLE DE BARKMERE TENUE LE 21 JANVIER 2023 À 10H00, À LAQUELLE ASSISTAIENT :

Le maire / The Mayor :
Les conseillers / Councillors

Formant quorum / Forming the quorum

Étaient absents/Absents
Les conseillers / Councillors :

Également présent / Also in attendance:

OUVERTURE DE LA SÉANCE

Le maire déclare la séance ouverte à 10h05.

À moins d'indication à l'effet contraire dans le présent procès-verbal, le maire se prévaut toujours de son privilège prévu à l'article 328 de *la Loi sur les Cités et Villes (RLRQ, chapitre C-19)* en s'abstenant de voter.

1. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

2023-001

Il est proposé par madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre, appuyée par monsieur le conseiller Kenneth Mann et résolu à l'unanimité des membres présents :

D'ADOPTER l'ordre du jour tel que déposé, soit:

- 1. Adoption de l'ordre du jour**
- 2. Adoption des procès-verbaux**
 - 2.1 Séance extraordinaire du 10 décembre 2022
 - 2.2 Séance ordinaire du 10 décembre 2022
- 3. Affaires courantes**
 - 3.1 Annonces
 - 3.2 Correspondances –
 - 3.3 APLÉ
 - 3.4 Suivi de la dernière séance
 - 3.5 Période de question (30 minutes)
- 4. Finances et Administration**
 - 4.1 Résolution - Comptes à payer
 - 4.2 Règlement 275 établissant les taux de taxes générales et spéciales pour la ville de Barkmere pour l'année 2023 - Adoption
 - 4.3 Règlement 276 abolissant le règlement 212
 - 4.4 Résolution confirmant le statut d'organisme reconnu de la ville de Barkmere
 - 4.5 Indexation des salaires du personnel permanents
 - 4.6 Réaffectation budgétaire
- 5. Environnement**
 - 5.1 Résolution d'appui à l'OBV-RPNS pour la lutte contre le réseau commun
 - 5.2 Dépôt d'une demande conjointe avec la municipalité de Montcalm d'un projet de conservation
- 6. Urbanisme**
 - 6.1 Dépôt du rapport du directeur général
 - 6.2 Modification de la résolution 2022-070 – contrat octroyé à la firme d'urbanisme *La Boîte d'Urbanisme*

MINUTES OF THE ORDINARY MEETING OF THE MUNICIPAL COUNCIL OF THE TOWN OF BARKMERE HELD ON JANUARY 21ST 2023 AT 10:00 A.M. AT WHICH WERE PRESENT:

Luc Trépanier
Marc Frédette
Marie-Hélène Lemarbre
Kenneth Mann

Stephen Lloyd
Jake Michael Chadwick
Kimberley Lamoureux

Martin Paul Gélinas, directeur général et secrétaire-trésorier /
Director General and Secretary-Treasurer.

OPENING OF THE SITTING

The mayor calls the sitting to order: it is 10:05am.

Unless otherwise indicated in these minutes, the mayor always avails himself of his privilege provided for in section 328 of the *Cities and Towns Act (CQLR, chapter C-19)* by abstaining from voting.

1.- APPROVAL OF THE AGENDA

2023-001

It is proposed by Councillor Marie-Hélène Lemarbre and seconded by- Councillor Kenneth Mann, and it is adopted unanimously by the council members present: **THAT** the agenda be adopted as proposed, namely:

- 1. Approval of the agenda**
- 2. Adoption of the minutes**
 - 2.1 Special meeting held on December 10th, 2022
 - 2.2 Regular meeting held on December 10th, 2022
- 3. Current business**
 - 3.1 Announcements
 - 3.2 Correspondence –
 - 3.3 BLPA
 - 3.4 Follow-up from last meeting
 - 3.5 Question period (30 minutes)
- 4. Finance and Administration**
 - 4.1 Resolution - Accounts payable
 - 4.2 Adoption of by-aw 275 establishing the regular and special taxes for the Town of Barkmere for the year 2023
 - 4.3 Adoption of by-aw 276 - Repealing Bylaw 212
 - 4.4 Resolution confirming the "Bilingual status" of the Town of Barkmere
 - 4.5 Indexation of permanent staff's salaries
 - 4.6 Budget reallocation
- 5. Environment**
 - 5.1 Resolution in support of the OBV-RPNS for the fight against the common reed
 - 5.2 Submitting a joint application with the municipality of Montcalm for a conservation project
- 6. Urban Planning**
 - 6.1 Tabling General Manager's report
 - 6.2 Modification of resolution 2022-070 – contract allowed to *La Boîte d'urbanisme*
- 7. Infrastructure and Services**

- 7. **Infrastructures et services**
 - 7.1 Vente de la motoneige
- 8. **Loisirs et Culture**
- 9. **Affaires légales**
- 10. **M.R.C. et affaires régionales**
 - 10.1 Dernier conseil des maires
- 11. **Levée de la séance**

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

2.1 ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL DE LA SÉANCE EXTRAORDINAIRE DU 10 DÉCEMBRE 2022

2023-002

PRENANT ACTE QU'une copie du procès-verbal de la séance extraordinaire tenue le 10 décembre 2022 a été remise à chaque membre du conseil municipal au moins une journée avant la tenue de la présente séance, conformément aux dispositions de l'article 333 de la *Loi sur les cités et villes, RLRQ c. C-19*, le secrétaire-trésorier est dispensé d'en faire la lecture;

EN CONSÉQUENCE,

Il est proposé par monsieur le conseiller Marc Frédette et appuyé par madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre,

QUE le procès-verbal de la séance extraordinaire du conseil municipal tenue le 10 décembre 2022 soit approuvé tel que déposé par le secrétaire-trésorier.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

2.2 ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL DE LA SÉANCE ORDINAIRE DU 10 DÉCEMBRE 2022

2023-003

PRENANT ACTE QU'une copie du procès-verbal de la séance ordinaire tenue le 10 décembre 2022 a été remise à chaque membre du conseil municipal au moins une journée avant la tenue de la présente séance, conformément aux dispositions de l'article 333 de la *Loi sur les cités et villes, RLRQ c. C-19*, le secrétaire-trésorier est dispensé d'en faire la lecture;

EN CONSÉQUENCE,

Il est proposé par monsieur le conseiller Marc Frédette et appuyé par monsieur le conseiller Kenneth Mann :

QUE le procès-verbal de la séance ordinaire du conseil municipal tenue le 10 décembre 2022 soit approuvé tel que déposé par le secrétaire-trésorier.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

3. AFFAIRES COURANTES

3.1 ANNONCES

Le maire souhaite la bienvenue aux personnes présentes et transmet quelques informations d'intérêt public. Ces informations seront transmises via les Échos de Barkmere.

3.2 CORRESPONDANCES

Le directeur général fait état de la réception d'un avis relatif aux données démographiques de la ville de Barkmere à l'effet que la ville risque de perdre son statut de ville bilingue en raison des résultats du dernier recensement de 2021 de Statistique Canada.

- 7.1 Sale of the snowmobile
- 8. **Leisure and Culture**
- 9. **Legal Business**
- 10. **R.C.M and Regional Business**
 - 10.1 Latest Mayors' Council
- 11. **Meeting adjournment**

CARRIED UNANIMOUSLY

2.1 ADOPTION OF THE MINUTES OF THE SPECIAL SITTING HELD ON DECEMBER 10th 2022

2023-002

CONSIDERING THAT a copy of the Minutes of the special sitting held on December 10th 2022 was given to each member of the Town Council before the day of this sitting, thus conforming to Article 333 of the *Cities and Towns Act RLRQ c. C-19*, the secretary-treasurer is exempt from reading;

THEREFORE,

It is proposed by councillor Marc Frédette and seconded by councillor Marie-Hélène Lemarbre,

THAT the minutes of the special meeting of council held on December 10th 2022 be confirmed as deposited by the secretary-treasurer.

CARRIED UNANIMOUSLY

2.2 ADOPTION OF THE MINUTES OF THE REGULAR SITTING HELD ON DECEMBER 10th 2022

2023-003

CONSIDERING THAT a copy of the Minutes of the regular meeting held on December 10th 2022, was given to each member of the Town Council before the day of this sitting, thus conforming to Article 333 of the *Cities and Towns Act RLRQ c. C-19*, the secretary-treasurer is exempt from reading;

THEREFORE,

It is proposed by councillor Marc Frédette, and seconded by councillor Kenneth Mann :

THAT the minutes of the regular meeting of council held December 10th 2022 be confirmed as deposited by the secretary-treasurer.

CARRIED UNANIMOUSLY

3. CURRENT BUSINESS

3.1 ANNOUNCEMENTS

The mayor welcomes those present and delivers information of public interest. This information will be available in the monthly Barkmere echo.

3.2 CORRESPONDENCE

The Director General reports having receipt of a notice relating to the demographic data of the town of Barkmere to the effect that the town risks losing its status as a bilingual town due to the results of the last 2021 census from Statistics Canada.

En conséquence, le Conseil municipal adoptera séance tenante une résolution afin de maintenir son statut d'organisme bilingue.

3.3 APLÉ

Aucun représentant n'est présent.

3.4 SUIVI DE LA DERNIÈRE SÉANCE

Aucun suivi n'est apporté.

3.5 PÉRIODE DE QUESTIONS (30 minutes)

Une période de questions est ouverte à 10h13. La période de question est fermée à 10h17.

4. FINANCES ET ADMINISTRATION

4.1 COMPTES À PAYER

2023-004

Il est proposé par monsieur le conseiller Marc Frédette, appuyé par madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre,

QUE les comptes décrits à l'annexe « A » ci-dessous soient ratifiés et payés.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

4.2 ADOPTION - RÈGLEMENT 275 ÉTABLISSANT LES TAUX DE TAXES GÉNÉRALES ET SPÉCIALES DE LA VILLE DE BARKMERE POUR L'ANNÉE 2023

2023-005

CONSIDÉRANT QUE l'article 485 de la *Loi sur les Cités et Villes* (L.R.Q. c.C-19) autorise la Ville de Barkmere à imposer une taxe générale sur les valeurs foncières des propriétés situées sur son territoire;

CONSIDÉRANT QUE l'article 487 de la *Loi sur les Cités et Villes* autorise la Ville de Barkmere à imposer des taxes spéciales sur les valeurs foncières de propriétés situées dans un secteur spécifique de son territoire, notamment pour des travaux d'entretien;

CONSIDÉRANT QUE l'article 252 de la *Loi sur la fiscalité municipale* (L.R.Q. c.F-2.1) autorise la Ville de Barkmere à percevoir les taxes en plus d'un versement;

CONSIDÉRANT QUE l'article 250.1 de la *Loi sur la fiscalité municipale* autorise la Ville de Barkmere à imposer une pénalité sur tout compte en souffrance.

CONSIDÉRANT QUE l'article 481 de la *Loi sur les Cités et Villes* autorise la Ville de Barkmere à imposer des intérêts sur les soldes de taxes impayées après leur date d'échéance;

CONSIDÉRANT QU'un avis de motion a été donné à une séance régulière du Conseil le 10 décembre 2022 et que le règlement a alors été déposé;

EN CONSÉQUENCE, il est proposé par monsieur le conseiller Marc Frédette et appuyé par monsieur le conseiller Kenneth Mann :

QU'il est ordonné et statué par la présente résolution l'adoption du règlement 275 établissant les taux de taxes générales et spéciales de la Ville de Barkmere pour l'année 2023.

Consequently, the Municipal Council will immediately adopt a resolution in order to maintain its status as a bilingual organization.

3.3 BLPA

There is no representative present.

3.4 FOLLOW-UP FROM LAST MEETING

No follow-up is provided.

3.5 QUESTION PERIOD (30 minutes)

Question period is open at 10:13am. The question period was closed at 10:17 a.m.

4. FINANCE AND ADMINISTRATION

4.1 ACCOUNTS PAYABLE

2023-004

It is proposed by councillor Marc Frédette, seconded by councillor Marie-Hélène Lemarbre :

THAT the accounts listed on the annexe "A" below be ratified and paid.

CARRIED UNANIMOUSLY

4.2 ADOPTION – BYLAW 275 ESTABLISHING GENERAL AND SPECIAL TAXES RATES FOR THE TOWN OF BARKMERE FOR THE YEAR 2023

2023-005

CONSIDERING THAT article 485 of the *Cities and Towns Act* (L.R.Q. c.C-19) authorizes the Town of Barkmere to impose a general tax levy on the value of the properties located on its territory;

CONSIDERING THAT article 487 of the *Cities and Towns Act* authorizes the Town of Barkmere to impose special tax levies on the value of properties located in a specific sector of its territory, namely for maintenance works;

CONSIDERING THAT article 252 of the *Act respecting Municipal Taxation* (RSQ, c.F-2.1) authorizes the Town of Barkmere to collect the taxes with more than one installment;

CONSIDERING THAT article 250.1 of the *Act respecting municipal taxation* authorizes the Town of Barkmere to impose a penalty on any overdue account;

CONSIDERING THAT article 481 of the *Cities and Towns Act* authorizes the Town of Barkmere to charge interest on the balance of unpaid taxes after their due date;

CONSIDERING THAT a Notice of Motion was given at a regular meeting of the Council on December 10th, 2022 and a draft of the bylaw was presented;

ACCORDINGLY, it is proposed by Councillor Marc Frédette, seconded by Councillor Kenneth Mann:

THAT it was ordered and ruled by this resolution that bylaw 275 establishing the general and special tax rates for the Town of Barkmere for fiscal year 2023 be adopted.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

4.3 RÈGLEMENT 276 ABOLISSANT LE RÈGLEMENT 212 - ADOPTION

2023-006

CONSIDÉRANT QUE la municipalité agit aux présentes en vertu des pouvoirs qui lui sont conférés aux termes de la *Loi sur les compétences municipales* (RLRQ, c. C-47.1) et plus particulièrement en vertu des articles 62 et 85 de cette loi;

CONSIDÉRANT QU'un avis de motion a été donné et qu'un projet de règlement a fait l'objet d'un dépôt à la séance de 10 décembre 2022 copie du projet de règlement étant également mis à la disposition du public lors de cette séance;

CONSIDÉRANT QUE le maire mentionne que le présent règlement a pour objet de l'abolition du règlement 212;

CONSIDÉRANT QUE le maire mentionne également que le règlement présenté pour adoption ne comporte aucune modification par rapport au projet déposé en même temps que l'avis de motion;

EN CONSÉQUENCE, il est proposé par monsieur le conseiller Marc Frédette appuyé par madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre :

D'ADOPTER le règlement numéro 276 concernant l'abolition du règlement 212. Le règlement fait partie intégrante de la présente résolution comme s'il était reproduit au long.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

4.4 RÉOLUTION CONFIRMANT LE STATUT D'ORGANISME RECONNU DE LA VILLE DE BARKMERE

2023-007

CONSIDÉRANT que la Loi sur la langue officielle et commune du Québec, a été sanctionnée le premier juin 2022;

CONSIDÉRANT que cette Loi introduit des modifications à la Charte de la langue française affectant le statut d'organisme reconnu **conféré** à plusieurs organismes dont, la Ville de Barkmere;

CONSIDÉRANT qu'entre autres modifications à la Charte de la langue française, a été introduit l'article 29.2 prévoyant le devoir conféré à l'Office québécois de la langue française, de transmettre un avis à une municipalité reconnue, lorsqu'il constate, à la lumière des données d'ordre linguistique de chaque recensement effectué conformément à la législation canadienne sur la statistique, que la municipalité ne remplit pas la condition prévue au paragraphe 1° du deuxième alinéa de l'article 29.1 lequel stipule que pour pouvoir bénéficier du statut reconnu, plus de la moitié des résidentes et des résidents de son territoire sont de langue maternelle anglaise;

CONSIDÉRANT que selon les termes d'un avis écrit transmis le 12 décembre 2022 au directeur général de la ville de Barkmere, l'Office de la langue française informait la ville de Barkmere qu'elle celle-ci ne respectait pas la condition prévue à l'article 29.1 de la Charte de la langue française;

CONSIDÉRANT que selon les termes du deuxième alinéa de l'article 29.2 de la Charte de la langue française la reconnaissance dont bénéficie actuellement la Ville de Barkmere lui sera retirée du seul effet de la Loi, à l'échéance d'un délai de 120 jours à compter de la réception de l'avis mentionné ci-dessus, à moins que la Ville de Barkmere adopte

CARRIED UNANIMOUSLY

4.3 BY-LAW 276 ABOLISHING BY-LAW 212 - ADOPTION

2023-006

WHEREAS the municipality is acting hereunder by virtue of the powers conferred upon it under the terms of the Municipal Powers Act (CQLR, c. C-47.1) and more particularly under articles 62 and 85 of this law;

WHEREAS a notice of motion was given and a draft by-law was tabled at the meeting of December 10, 2022, a copy of the draft by-law also being made available to the public at this meeting ;

WHEREAS the Mayor mentions that the purpose of this by-law is to abolish By-law 212;

WHEREAS the Mayor also mentions that the by-law presented for adoption does not include any modification in relation to the project tabled at the same time as the notice of motion;

CONSEQUENTLY, it is proposed by Councillor Marc Frédette, seconded by Councillor Marie-Hélène Lemarbre:

TO ADOPT by-law number 276 concerning the abolition of by-law 212. The by-law forms an integral part of this resolution as if it were reproduced in full.

CARRIED UNANIMOUSLY

4.4 RESOLUTION CONFIRMING THE STATUS OF RECOGNIZED ORGANIZATION OF THE TOWN OF BARKMERE

2023-007

WHEREAS the Act respecting the official and common language of Quebec was assented to on June 1st, 2022;

WHEREAS this Act introduces changes to the Charter of the French language affecting the status of recognized organization conferred on several organizations including, the Town of Barkmere;

WHEREAS that, among other amendments to the Charter of the French language, section 29.2 was introduced providing for the duty conferred on the *Office québécois de la langue française* to send a notice to a recognized municipality, when it finds, in light of the linguistic data from each census taken in accordance with Canadian statistics legislation, that the municipality does not meet the condition set out in subparagraph 1° of the second paragraph of section 29.1 which stipulates that in order to be able to benefit from the status recognized, more than half of the residents of its territory are of English mother tongue;

WHEREAS according to the terms of a written notice sent on December 12, 2022 to the Director General of the town of Barkmere, the *Office de la langue française* informed the town of Barkmere that it did not respect the condition provided for in 29.1 of the Charter of the French language;

WHEREAS according to the terms of the second paragraph of section 29.2 of the Charter of the French language, the recognition currently enjoyed by the Town of Barkmere will be withdrawn from it solely by effect of the Act, at the end of a period of 120 days from the receipt of the notice mentioned

une résolution affirmant son intention de maintenir son statut d'organisme reconnu;

CONSIDÉRANT qu'il est dans l'intérêt de la Ville de Barkmere et de ses citoyens de conserver son statut d'organisme reconnu;

Il est proposé par monsieur le conseiller Kenneth Mann, appuyé par madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre, et :

RÉSOLU À L'UNANIMITÉ :

QUE la Ville de Barkmere adopte la présente résolution confirmant son « statut d'organisme reconnu »;

Qu'une copie certifiée conforme de la présente résolution soit transmise à l'Office québécois de la langue française, sans délai.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

4.5 INDEXATION DES SALAIRES DU PERSONNEL PERMANENT

2023-008

IL EST PROPOSÉ PAR Monsieur le conseiller Kenneth Mann
APPUYÉ PAR Madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre,
ET RÉSOLU UNANIMEMENT :

D'INDEXER le salaire actuel du personnel permanent de la ville de Barkmere de 6,3 % pour l'année 2023 rétroactivement au premier janvier 2023.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

4.6 RÉAFFECTATION BUDGÉTAIRE

2023-009

Il est proposé par Monsieur le conseiller Kenneth Mann appuyé par Monsieur le conseiller Marc Frédette

Et résolu à l'unanimité des membres présents :

Que le conseil affecte une partie du poste budgétaire 02-610-00-141-00 (salaire régulier – urb.), la somme de 4 375\$ au poste budgétaire 02-120-10-412-10 (frais juridiques – injonction) et une partie du poste budgétaire 02-610-00-141-00 (salaire régulier – urb.), la somme de 4 430\$ au poste budgétaire 02-120-10-412-00 (frais juridiques).

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

5. ENVIRONNEMENT

5.1 RÉOLUTION D'APPUI À L'OBV-RPNS POUR LA LUTTE CONTRE LE RÉSEAU COMMUN

2023-010

ATTENDU QUE l'organisme de bassins versants des rivières Rouge, Petite Nation et Saumon (OBV RPNS) désire présenter une demande de subvention dans le cadre du Programme de soutien régional aux enjeux de l'eau (PSREE);

ATTENDU QUE le projet que l'OBV RPNS aimerait implanter vise à accompagner les municipalités dans la lutte au roseau commun, plante aquatique exotique envahissante qui colonise les milieux humides et hydriques et qui représente une menace importante à la biodiversité;

above, unless the Town of Barkmere adopts a resolution affirming its intention to maintain its status as a recognized organization;

WHEREAS it is in the interest of the Town of Barkmere and its citizens to maintain its status as a recognized organization;

It is moved by Councillor Kenneth Mann, seconded by Councillor Marie-Hélène Lemarbre, and,

UNANIMOUSLY RESOLVED:

THAT the Town of Barkmere adopts this resolution confirming its "recognized organization status";

That a certified true copy of this resolution be forwarded to the *Office québécois de la langue française*, without delay.

CARRIED UNANIMOUSLY

4.5 INDEXATION OF PERMANENT STAFF SALARY

2023-00

IT IS PROPOSED BY councillor Kenneth Mann,
SECONDED BY councillor Marie-Hélène Lemarbre,
AND UNANIMOUSLY RESOLVED:

TO INDEX the current salary of the permanent staff of the Town of Barkmere by 6.3% for the year 2023, retroactive to January 1, 2023.

CARRIED UNANIMOUSLY

4.6 BUDGET REALLOCATION

2023-009

It is proposed by Councillor Kenneth Mann supported by Councillor Marc Frédette,

And resolved unanimously by the members present:

That Council allocate part of budget item 02-610-00-141-00 (regular salary – urb.), the sum of \$4,375 under budget item 02-120-10-412-10 (legal fees – injunction) and part of budget item 02-610-00-141-00 (regular salary – urb.), the sum of \$4,430 under budget item 02-120-10-412-00 (legal fees).

CARRIED UNANIMOUSLY

5. ENVIRONMENT

5.1 RESOLUTION IN SUPPORT OF THE OBV-RPNS FOR THE FIGHT AGAINST THE COMMON NETWORK

2023-010

WHEREAS the watershed organization of the Rouge, Petite Nation and Saumon rivers (OBV RPNS) wishes to apply for a grant under the Regional Support Program for Water Issues (PSREE);

WHEREAS the project that the OBV RPNS would like to implement aims to support municipalities in the fight against the common reed, an invasive exotic aquatic plant that colonizes wetlands and water bodies and represents a significant threat to biodiversity;

ATTENDU QUE la municipalité reconnaît que le développement d'un tel projet vise à freiner la propagation rapide du roseau commun dans la zone de gestion de l'OBV RPNS et par le fait même, à améliorer la biodiversité et la connectivité écologique de la région. Elle reconnaît également que ce projet s'inscrit dans la mise en œuvre de l'objectif 3.2.4 « Freiner la propagation des espèces exotiques envahissantes » identifié dans le Plan directeur de l'eau de l'OBV RPNS;

EN CONSÉQUENCE, il est proposé par Madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre
Appuyée par Monsieur le conseiller Kenneth Mann
et résolu :

Que la ville de Barkmere confirme sa participation au Programme d'accompagnement aux Municipalités de la zone de gestion de l'OBV RPNS pour la lutte contre le roseau commun, déposé au Programme de soutien régional aux enjeux de l'eau du MELCCFP, et s'engage à verser une contribution financière de 1000\$ pour les deux années du projet (2023-2024) advenant que la demande de subvention soit acceptée;

Que la ville de Barkmere s'engage à assurer la présence d'un représentant aux activités de formation et d'accompagnement entre les mois de juin 2023 et le 31 janvier 2025, soit une contribution en temps nature d'une valeur de 500\$.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

5.2 DEMANDE DE DÉPÔT D'UNE DEMANDE CONJOINTE AVEC LA MUNICIPALITÉ DE MONTCALM D'UNE DEMANDE DE CONSERVATION

2023-011

ATTENDU QUE la Ville de Barkmere désire protéger le bassin versant de l'entrée d'eau du lac des Écorces;

ATTENDU QUE la Ville a mandaté la firme Bio Diversité Conseil pour évaluer la faisabilité de protéger le territoire au nord de la municipalité en en faisant un secteur de conservation;

ATTENDU le document préparé par BioDiversité Conseil;

ATTENDU qu'une partie importante du territoire visé par le projet de conservation est situé sur le territoire de la municipalité de Montcalm;

Il est proposé par Madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre, appuyée par Monsieur le conseiller Kenneth Mann;

Et résolu :

DE mandater Éco-Corridors Laurentins de déposer, pour et au nom de la ville de Barkmere et de la municipalité de Montcalm, une demande conjointe afin de créer une zone de conservation dans le but de protéger les milieux humides à haute valeur écologique, en plus de l'embouchure des plus importants tributaires du lac Écorces.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

6. URBANISME

6.1 Dépôt du rapport du directeur général

WHEREAS the municipality recognizes that the development of such a project aims to curb the rapid spread of the common reed in the management area of the OBV RPNS and thereby improve the biodiversity and ecological connectivity of the region. It also recognizes that this project is part of the implementation of objective 3.2.4 "Reduce the spread of invasive alien species" identified in the OBV RPNS Water Master Plan;

ACCORDINGLY, it is proposed by Councillor Marie-Hélène Lemarbre
Supported by Councillor Kenneth Mann
and resolved:

That the town of Barkmere confirms its participation in the support program for municipalities in the OBV RPNS management area for the fight against the common reed, submitted to the MELCCFP's regional support program for water issues, and s undertakes to pay a financial contribution of \$1,000 for the two years of the project (2023-2024) if the grant application is accepted;

That the town of Barkmere undertakes to ensure the presence of a representative at training and support activities between the months of June 2023 and January 31, 2025, i.e. a contribution in kind of a value of \$500.

CARRIED UNANIMOUSLY

5.2 REQUEST TO SUBMIT A JOINT APPLICATION WITH THE MUNICIPALITY OF MONTCALM FOR A CONSERVATION REQUEST

2023-011

WHEREAS the Town of Barkmere wishes to protect the watershed from the water inlet of Lac des Écorces;

WHEREAS the City has mandated the firm Bio Diversité Conseil to assess the feasibility of protecting the territory north of the municipality by making it a conservation sector;

WHEREAS the document prepared by BioDiversité Conseil;

WHEREAS a significant part of the territory covered by the conservation project is located on the territory of the municipality of Montcalm;

It is proposed by Councilor Marie-Hélène Lemarbre, seconded by Councilor Kenneth Mann;

And resolved:

TO mandate Éco-Corridors Laurentins to file, for and on behalf of the Town of Barkmere and the Municipality of Montcalm, a joint request to create a conservation area with the aim of protecting wetlands of high ecological value, in over the mouth of the most important tributaries of Lac des Écorces.

CARRIED UNANIMOUSLY

6. URBAN PLANNING

6.1 Tabling General Manager's report

Le directeur général fait rapport de l'émission des permis de construction ou de certificat d'autorisation et dépose le rapport sous l'annexe « B » rédigé par l'inspecteur municipal pour le mois de janvier 2023 de même que la liste des mutations intervenues sur les immeubles du territoire de la ville de Barkmere pour ce même mois.

6.1 Modification de la résolution 2022-070 – Octroi de contrat d'urbanisme

2023-012

CONSIDÉRANT l'octroi d'un contrat d'urbanisme à la firme *La Boîte d'urbanisme* selon les termes de la résolutions 2022-070;

CONSIDÉRANT qu'en accord avec les représentants de cette firme la Ville désire modifier le mandat d'urbanisme afin de lui confier la charge de planifier et organiser une séance de consultation publique;

CONSIDÉRANT que cette demande implique une augmentation des coûts de l'entente initiale de 2 200\$ plus les taxes;

CONSIDÉRANT qu'il est dans l'intérêt de la Ville de Barkmere et de ses citoyens que soit organiser cette séance de consultation publique :

Il est proposé par Madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre, appuyée par Monsieur le conseiller Kenneth Mann Et,

RÉSOLU À L'UNANIMITÉ :

QUE la Ville de Barkmere modifie la résolution 2022-070 afin d'augmenter la dépense totale qui y était prévue de 2 200\$, soit un total de 23 912,30\$ plus les taxes applicables.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

7. INFRASTRUCTURES ET SERVICES

7.1 VENTE DE LA MOTONEIGE

2023-013

CONSIDÉRANT qu'il est dans l'intérêt de la ville de se départir de la motoneige Bombardier 2019 ;

Il est proposé par Monsieur le conseiller Marc Frédette, appuyé par Monsieur le conseiller Kenneth Mann et,

RÉSOLU À L'UNANIMITÉ :

QUE la Ville de Barkmere vende la motoneige Bombardier Ski-Doo pour la somme de 8 500\$; et,

QUE toutes les autorisations nécessaires soient transmises au directeur général afin de donner suite à la présente résolution.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

8. LOISIRS ET CULTURES

9. AFFAIRES LÉGALES

10. M.R.C. ET AFFAIRES RÉGIONALES

10.1 Dernier conseil des maires

The director general presents the issuance of construction permits or authorization certificates and presents the municipal inspectors report on the appendix "B" for the month of January 2023 as well as the list of the transfers of properties of the territory of the Town of Barkmere for the same month.

6.1 Modification of resolution 2022-070 – Granting of urban planning contract

2023-012

WHEREAS the granting of an urban planning contract to the firm *La Boîte d'urbanisme* according to the terms of resolution 2022-070;

WHEREAS in agreement with the representatives of this firm, the Town wishes to modify the urban planning mandate in order to entrust it with the responsibility of planning and organizing a public consultation session;

WHEREAS this request implies an increase in the costs of the initial agreement of \$2,200 plus taxes;

WHEREAS it is in the interest of the Town of Barkmere and its citizens to organize this public consultation session:

It is moved by- Councillor Marie-Hélène Lemarbre, seconded by Councillor Kenneth Mann, and

UNANIMOUSLY RESOLVED:

THAT the Town of Barkmere amends resolution 2022-070 in order to increase the total expenditure provided for therein by \$2,200, for a total of \$23,912.30 plus applicable taxes.

CARRIED UNANIMOUSLY

7. INFRASTRUCTURE AND SERVICES

7.1 SALE OF THE SNOWMOBILE

2023-013

WHEREAS it is in the city's interest to dispose of the 2019 Bombardier snowmobile;

It is moved by Councillor Marc Frédette, seconded by Councillor Kenneth Mann, and

UNANIMOUSLY RESOLVED:

THAT the Town of Barkmere sell the Bombardier Ski-Doo snowmobile for the sum of \$8,500; and,

THAT all necessary authorizations be forwarded to the Director General in order to follow up on this resolution.

CARRIED UNANIMOUSLY

8. LEISURE AND CULTURE

9. LEGAL BUSINESS

10. R.C.M. AND GOVERNMENTAL AFFAIRES

10.1 Last mayor's council

11. LEVÉE DE LA SÉANCE

La prochaine séance ordinaire du Conseil se tiendra le 11 février 2023, à 10h00, au Centre Communautaire de la ville, à Barkmere, Québec.

LEVÉE DE LA SÉANCE

2023-014

Il est proposé par Madame la conseillère Marie-Hélène Lemarbre, appuyé par Monsieur le conseiller Marc Frédette,

et résolu unanimement :

QUE la séance du Conseil soit levée à 10h51.

ADOPTÉE À L'UNANIMITÉ

Luc Trépanier
Maire/Mayor

11. MEETING ADJOURNMENT

The next regular Council meeting will be held on February 11th 2023 at 10:00 am at the Barkmere Community Center in Barkmere, Québec.

CLOSING OF THE SITTING

2023-014

It was proposed by councillor Marie-Hélène Lemarbre, seconded by councillor Marc Frédette, and unanimously resolved:

THAT the session of the Town Council be adjourned at - 10:51a.m.

CARRIED UNANIMOUSLY

Martin Paul Gélinas
Secrétaire-Trésorier/Secretary-treasurer

ANNEXE A / APPENDIX A
Comptes à Payer / Accounts Payable

ANNEXE B / APPENDIX B
Liste des Permis / List of Permits